
 

 

PROTOKÓŁ NR XII/2020 

z obrad XII sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 05 czerwca 2020 

 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1000 – 1300, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie www.bransk.pl             

w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Brańsk w zakładce: 

Rada Gminy Brańsk>Kadencja 2018-2023>Nagrania obrad Rady Gminy Brańsk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 

 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Radni obecni: 

1. Brzozowski Marek 

2. Górska Paula 

3. Kadłubowski Marek 

4. Krasnodębska-Bobel Honorata 

5. Krasowski Tadeusz 

6. Matysiak Adam Wiesław 

7. Moczulska Elżbieta 

8. Płonowska Grażyna 

9. Półtorak Mariusz 

10. Rułka Franciszek 

11. Sierocki Witold Antoni 

12. Szpakowski Józef 

13. Wysocki Paweł 

14. Żero Anna Czesława 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Bolesta Franciszek 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 

3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 

4. Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy 

5. Anna Bachurek  Kierownik GOPS 

6. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP 

7. Izabela Szczepańska  Kier. Ref. Organizacyjnego Oświaty i Kultury 

8. Łukasz Twarowski  Adwokat 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 

 

W sesji uczestniczyli sołtysi, którzy pełnią także funkcje radnego: Adam Wiesław Matysiak, 

Elżbieta Moczulska, Paweł Wysocki.  

 

http://www.bransk.pl/


Przed otwarciem obrad XII sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej 

chwili zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ” a następnie odczytała klauzulę RODO.  

 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła obrady XII 

sesji Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 

Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła 

prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych gości        

i przystąpiła do realizacji kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          

na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji 

zmian lub poprawek do porządku.  

    

  Wobec braku wniosków, obrady toczyły się według porządku ustalonego przez 

Przewodniczącą Rady Gminy w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XI sesji rady gminy 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla wybranych terenów w Gminie Brańsk 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Brańsk oraz określenia granic ich obwodów od dnia 1 września 2020 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych, szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk          

na lata 2020-2024 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Brańsk 

15. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług                    

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                           

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty 

17. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty                            

za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty                              

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji                

za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

19. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Brańsk za rok 2019 



20. Debata nad raportem 

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Brańsk 

22. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Brańsk za 2019 rok oraz 

sprawozdania finansowego za rok 2019 

23. Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk 

24. Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii         

o przedłożonym przez Wójta Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy               

za 2019r.  

25. Dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu           

za rok 2019 

26. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego               

i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2019 

27. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium z uzasadnieniem 

28. Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii          

o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk wniosku o udzielenie Wójtowi 

absolutorium za 2019r  

29. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2019 

30. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych 

31. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych 

32. Sprawy różne 

33. Zamknięcie obrad  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XI sesji rady gminy 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XI sesji Rady Gminy Brańsk był 

dostępny w biurze obsługi rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu.  

   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad 

XI sesji Rady Gminy Brańsk.  

 

Ze względu na problemy techniczne urządzeń rejestrujących głosowanie,  Przewodnicząca 

zarządziła 5 minutową przerwę. 

 

Po wznowieniu obrad  Przewodnicząca ponownie zarządziła głosowanie, nad przyjęciem 

protokołu z obrad XI sesji Rady Gminy Brańsk.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, głosów ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 

0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 1) 

 

Ad. 4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację  działalności                

w okresie między sesjami. 

Uwag i zapytań do informacji nie zgłoszono. (Informacja stanowi załącznik Nr 4 do oryginału 

protokołu). 

 

Ad. 5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rady w sprawie 

projektów uchwał jest pozytywna i dostarczona radnym z materiałami na sesję, była też 

dostępna na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca”, w związku z tym zapytała czy 

ktoś z radnych zgłasza zapytania do opinii. 

Uwag i zapytań do opinii nie zgłoszono. (Opinia Nr 20/2020 z dnia 18 maja 2020r. stanowi 

załącznik Nr 5 do oryginału protokołu) 

 



Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla wybranych terenów w Gminie Brańsk: 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                                

z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu 

Mieszkańca” 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

wybranych terenów w Gminie Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału 

protokołu - lista nr 2)  

 

   Uchwała Nr XII/96/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych 

terenów w Gminie Brańsk stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały dotyczy dopuszczenia w „Planie” 

budowy mikroinstalacji oraz małych instalacji o mocy nie przekraczającej 100kW 

wytwarzających energię z odnawialnych źródeł energii, z wyłączeniem elektrowni wiatrowych, 

projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie 

internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu 

- lista nr 3) 

 

Uchwała Nr XII/97/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk 
stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały dotyczy zakazu lokalizacji budynków 

inwentarskich przeznaczonych do chowu i hodowli zwierząt o obsadzie powyżej 150 DJP             

w ramach jednego gospodarstwa rolnego, w granicy obrębu ewidencyjnego Załuskie 

Kościelne, projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na 

stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” następnie Przewodnicząca Rady zwróciła 

się z zapytaniem do radnych czy maja jakieś pytanie uwagi do projektu uchwały? 

 



  Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał, czy przedmiotowy zakaz dotyczy tylko zabudowań 

zagrodowych, czy innych terenów w obrębie tej miejscowości?   

 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że zakaz dotyczy całego obrębu miejscowości Załuskie 

Kościelne. 

 

   W kolejnym pytaniu Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał, kto jest wnioskodawcą 

wprowadzenia takiego zakazu? 

 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że zakaz planuje się wprowadzić na wniosek mieszkańców 

tej miejscowości. 

 

   Następnie Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, dlaczego na 

posiedzeniu Komisji Rady, podczas opiniowania projektów uchwał, wszystkie projekty uchwał 

były opiniowane pozytywnie jednogłośnie, natomiast przy opiniowaniu tego projektu uchwały 

był głosy przeciwko i głosy wstrzymujące się, dlaczego radnie nie głosowali jednomyślnie? 

 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że trudno jest powiedzieć dlaczego radni w taki sposób 

opiniowali, ponieważ w gminie panuje pełna demokracja, każdy może wyrażać swoje opinie 

poprzez głosowanie i nikt w to się nie zagłębia, kto jakie ma „pomysły”. Natomiast wniosek 

wpłynął od mieszkańców wsi a gmina stara się służyć mieszkańcom, co również czynią 

wszyscy radni i wójt także. 

 

   W sprawie głosowania nad projektem uchwały wypowiedział się również Radny Pan Paweł 

Wysocki mówiąc m.in.- „ze swojej strony dodam, że wstrzymałem się od głosu, bo zostaliśmy 

trochę wprowadzeni w błąd przez Pana, który projekt tej uchwały tworzył. Po zapoznaniu się   

z sytuacją, zmieniłem zdanie i jestem „za”.  

 

   W tym miejscu obrad Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się do Radnej Pani 

Moczulskiej z Załuskich, aby przedstawiła sytuację, jak to wszystko wygląda, bo chce 

dokładnie wiedzieć nad czym głosować. 

 

   Radna Pani Elżbieta Moczulska – „jako sołtys i radna, reprezentuję mieszkańców wsi 

Załuskie Kościelne, którzy już od kilku lat borykamy się z problemem powstających chlewni 

do tuczu i chowu trzody chlewnej. Inwestycje są bardzo duże, obecnie we wsi mamy 

wybudowane dwie duże chlewnie, mocno oddziaływujące na mieszkańców. Inwestycje nie są 

akceptowane przez mieszkańców i wielokrotnie były oprotestowane. Pod protestami były 

zbierane podpisy przeciwko tym inwestycjom, podpisali je nie tylko mieszkańcy wsi Załuskie 

Kościelne, ale również miejscowości sąsiadujących: wsi Załuskie Koronne, Świrydy, Poletyły, 

Bronka oraz z dwóch miejscowości Gminy Wyszki: Bujnowo i Malesze. Wydobywający się 

odór z chlewni również oddziałuje na tych mieszkańców. Uciążliwość jest tym większa, że 

chlewnie usytuowane są w środku wsi, co dotychczas dopuszczał Miejscowy Plan 

Zagospodarowania Przestrzennego. W obecnej chwili inwestor ubiega się o pobudowanie 

czterech kolejnych chlewni, które są na etapie wydania pozwolenia na budowę a na co 

mieszkańcy nie wyrażają zgody. Zwracam się z prośbą do radnych gminy o przegłosowanie tej 

uchwały” 

 

   W dalszej dyskusji nad projektem uchwały Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał, co ta 

uchwała wniesie i czy rozwiąże problem, bo z tego co wie, prawo nie działa wstecz i obecnie 

działające chlewnie nadal będą funkcjonowały? 

 



   Radna Pani Elżbieta Moczulska poinformowała, że podjęcie tej uchwały pozwoli zapobiec 

powstawaniu nowych kolejnych dużych chlewni, które przewidują 1000 DJP w Planie. 

 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski, mówiąc m.in.  – 

„jako Przewodniczący Komisji, w celu wyjaśnienia podziału głosów na „za” i „przeciw”  przy 

opiniowaniu projektu uchwały, informuję, że każdy radny głosuje wg. swojego sumienia, tak 

jak powiedział Pan Wójt. Jako radny, ale też jako rolnik i jako przedsiębiorca jestem za 

rozwojem gospodarczym. Nie jesteśmy gminą podmiejską, gdzie ludzie wyjeżdżają do  pracy 

w mieście i wracają. Jesteśmy gminą wiejską i z tego względu, jeden widzi „zapach”                      

ja natomiast widzę możliwość sprzedaży zboża, jeden widzi hałas, drugi widzi możliwość 

rozwoju przez większy wpływ podatku, także każdy głosował wg. własnego sumienia i jako 

rolnik nie mogę głosować za podjęciem tej uchwały”. 

 

Wobec zakończenia dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 6.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 4) 

 

   Uchwała Nr XII/98/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk  
stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Brańsk oraz określenia granic ich obwodów od dnia 1 września 

2020 r.:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura 

Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do projektu uchwały.  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono również w czasie sesji. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Brańsk oraz określenia granic ich obwodów od dnia 1 września 2020 r." 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 5) 

 

   Uchwała Nr XII/99/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Brańsk oraz 

określenia granic ich obwodów od dnia 1 września 2020 r. stanowi załącznik Nr 9 do 

oryginału protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych, szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych:  

 



Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura 

Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do projektu uchwały.  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono również w czasie sesji. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych, szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 6) 

 

   Uchwała Nr XII/100/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

ustalenia   w zakresie zadań własnych, szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych stanowi załącznik Nr 10 do 

oryginału protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia: 

 

   Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji z uwagi na obszerną treść petycji,               

w skrócie poinformowała czego petycja dotyczy od kogo wpłynęła i jakie żądania wobec gminy 

wniósł wnioskodawca, m.in. powiedziała: „Wnioskodawcą petycji złożonej w interesie 

publicznym jest Koalicja Polska Wolna od 5G. Wnioskodawca wniósł o: 

1. przyjęcie przez Radę Gminy uchwały w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed 

elektroskażeniem. 

2. zobowiązanie Wójta/Przewodniczącego Rady do: 

a) wykonania Uchwały; 

b) opublikowania jej na stałe na stronie internetowej UG oraz na profilu Facebooka Wójta 

Gminy; 

c) przekazania Uchwały dyrektorom wszystkich szkół i przedszkoli na terenie gminy; 

d) przekazania Uchwały władzom powiatowym, wojewódzkim i krajowym. 

W uzasadnieniu Wnioskodawca zwrócił się do organu władz gminnych z prośbą o przyjęcie 

uchwały w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców gminy przed coraz większą ekspozycją na 

sztuczne pola elektromagnetyczne (zwane: PEM) o coraz szerszym zakresie częstotliwości. 

Wnioskodawca wniósł o to, aby w uchwale Rada Gminy: 

1. wyraziła swoje negatywne stanowisko wobec: 

a) wielokrotnego zwiększenia od 1.1.2020 r. dopuszczalnego poziomu ekspozycji 

mieszkańców na pole elektromagnetyczne z zakresu mikrofalowego; 

b) wprowadzania standardu 5G bez wcześniejszego zbadania wpływu tej technologii na 

zdrowie mieszkańców i działanie implantów oraz bez wdrożenia właściwego systemu 

monitoringu natężenia PEM w środowisku. 

2. zaleciła, by: 

a) zdemontowano istniejące sieci Wi-Fi w szkołach tam, gdzie one istnieją, i wykonano nowe 

instalacje sieci komputerowych w oparciu wyłącznie o połączenia kablowe eternetowe bądź 

światłowodowe. 

b) nakazano przełączanie na lekcjach telefonów komórkowych w tryb samolotowy oraz 

zakazano ich używania na przerwach poza celami związanymi z informowaniem 

rodziców lub w celach alarmowych. 

ŻĄDANIE 



3. zobowiązała się do przeprowadzenia kampanii informacyjnych dla mieszkańców                      

nt. zagrożeń zdrowotnych związanych z PEM (telefon komórkowy, wifi i inne urządzenia 

bezprzewodowe)  

   Dalej Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji poinformowała, że z uwagi, na to 

iż petycja nie spełnia wymogów formalnych tj. nie zostało wskazane miejsce zamieszkania albo 

siedziba podmiotu wnoszącego petycję, pozostawia się ją bez rozpatrzenia. 

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 7) 

 

   Uchwała Nr XII/101/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

pozostawienia petycji bez rozpatrzenia stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok:  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura 

Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do projektu uchwały.  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono również w trakcie sesji. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 8) 

 

   Uchwała Nr XII/102/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie zmian             

w budżecie gminy na 2020 rok stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 

na lata 2020-2024:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura 

Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do projektu uchwały.  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono również w trakcie sesji. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata    

2020-2024" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  

Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu 

- lista nr 9) 



 

   Uchwała Nr XII/103/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2020-2024 stanowi załącznik       

Nr 13 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Brańsk:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura 

Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do projektu uchwały.  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono również w trakcie sesji. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu 

- lista nr 10) 

 

   Uchwała Nr XII/104/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brańsk stanowi załącznik 

Nr 14 do oryginału protokołu. 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług            

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                           

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura 

Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do projektu uchwały.  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono również w trakcie sesji. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 11) 

 

   Uchwała Nr XII/105/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian           

za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu. 

 



Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty: 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura 

Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do projektu uchwały.  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono również w trakcie sesji. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 12) 

 

   Uchwała Nr XII/106/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty stanowi załącznik Nr 16 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty                     

za gospodarowanie odpadami komunalnymi: 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura 

Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do projektu uchwały.  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono również w trakcie sesji. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 13) 

 

   Uchwała Nr XII/107/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi stanowi załącznik Nr 17 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej:  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura 

Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do projektu uchwały.  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono również w trakcie sesji. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 



"nad uchwałą w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 14) 

 

   Uchwała Nr XII/108/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej  stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 19 Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Brańsk za rok 2019: 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Radni otrzymali Raport wraz                               

z zaproszeniem na sesję, był on dostępny na stronie internetowej gminy w Portalu Mieszkańca,  

do dnia sesji nie wpłynęły do Biura Rady uwagi zapytania do raportu.  

   Ze swej strony Przewodnicząca Rady Gminy, zwróciła się z prośbą do Wójta                                   

o przedstawienie uzupełniających informacji do raportu m.in.: 

- o stanie środków finansowych na rachunku bankowym na koniec roku 

- wartości mienia komunalnego na koniec roku 

- oraz większe odniesienie do zakresu prac wykonanych przez Referat Rolnictwa Urzędu 

Gminy Brańsk opisanych w Raporcie. 

 

W tym miejscu obrad Pan Andrzej Jankowski – Wójt Gminy Brańsk przedstawił 

zgromadzonym Prezentację wizualną Raportu o stanie gminy za 2019r. w zakresie realizacji 

polityk, programów, założeń budżetowych i wykonanych zadań inwestycyjnych gminy.  Wójt 

w kilku słowach podsumował rok 2019, który był kolejnym rokiem intensywnej pracy na rzecz 

lokalnej społeczności. Powiedział, że jeżeli dużo w gminie się dzieje, to nie sposób w tak 

krótkim czasie wszystko przedstawić. W tym miejscu Wójt Gminy podziękował radnym, 

sołtysom, pracownikom urzędu i jednostek organizacyjnych, mieszkańcom gminy za pracę         

w minionym roku. Jak stwierdził, bez zaangażowania wszystkich grup, nie byłoby możliwe 

zrealizowanie wielu przedsięwzięć a zwłaszcza tych w ramach funduszu sołeckiego. 

Podziękował mieszkańcom gminy za wyrozumiałość, że potrafią czekać na „inne realizacje        

w sołectwach”, po uruchomieniu ważnego przedsięwzięcia jakim jest  budowa dróg z betonu. 

 (Raport w wersji tekstowej stanowi załącznik nr 19 do oryginału protokołu) 

 

 

Po prezentacji Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła krótką przerwę w obradach Rady. 

Po przerwie na sali obrad było 13 radnych (obrady opuścił Radny Marek Kadłubowski) 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do kolejnego punku porządku 

sesji. 

 

Ad. 20 Debata nad raportem:  

   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że zgodnie z art. 28 aa ustawy o samorządzie 

gminnym,  w debacie nad raportem oprócz radnych, głos mogą również zabierać mieszkańcy 

gminy. Mieszkaniec Gminy Brańsk, który chciałby zabrać głos w debacie, zobowiązany był 

złożyć pisemne zgłoszenie, poparte podpisami co najmniej 20 osób, do Przewodniczącej Rady 

Gminy Brańsk. Zaproszenie do debaty było opublikowane na stronie Biuletynu Informacji 



Publicznej Urzędu Gminy,  w wyznaczonym terminie nie wpłynęło żadne zgłoszenie.                   

W związku z tym Przewodnicząca Rady otworzyła debatę nad raportem i oddała głos radnym: 

   Radna Pani Anna Żero – „ na ręce Pana Wójta i Pani Sekretarz, chcę złożyć podziękowania 

odnośnie uwag, które zgłosiłam w ubiegłym roku do Raportu. Moim zdaniem i wszystkich 

innych osób, które będą czytały Raport, podzielą moje zdanie, że ten Raport w wersji obecnej 

jest bardzo przejrzysty, kolorowy, wszystkie wykresy diagramy działają na korzyść tego 

Raportu, czynią go bardziej atrakcyjnym, przejrzystym fajnie się go czyta, ogląda” 

   Radny Pan Józef Szpakowski skierował pytanie do Pana Wójta – „ jak będą wykonywane 

drogi z betonu i jaka kolejność będzie, kto będzie o tym decydował? 

   Odpowiedź Wójta Gminy Pan Andrzeja Jankowskiego – „ odnosząc się do wypowiedzi 

Radnej Pani Żero, chcę zauważyć, że Raport wygląda tak ładnie dlatego, że nasza gmina 

funkcjonuje bardzo dobrze, jest co w Raporcie napisać, i co na zdjęciach pokazać, gdyby nie 

było czym się pochwalić, nie byłoby tak obszernego Raportu. Natomiast jeżeli chodzi o drogi, 

trwają prace uzupełniające w dziedzinie sprzętu, który będzie nam potrzebny do wykonywania 

dróg. Już jesteśmy właściwie na końcówce, pozostało nam kupić tylko ładowarkę i „gruszkę 

do betonu” oraz kruszywa, ale to już na etapie końcowym. Wszystkie pozostałe rzeczy już 

zostały zakupione, jest węzeł , jest wykonywany fundament pod wagę, towary wjeżdżające na 

plac muszą być ważone, to wszystko musi być uporządkowane i to robimy. Mieliśmy 

spowolnienie niektórych prac ze względu na epidemię, niektóre przetargi nie mogły się odbyć 

ze względu na niemożność zamówienia - ściągnięcia sprzętu, bo nie wszystko jest „Polskie”. 

Myślę, że pierwsze drogi będą robione z końcem miesiąca sierpnia, początkiem września. 

Natomiast wyboru dróg dokonają, tak jak zapowiedziałem Państwo radni. Zrobimy spotkanie 

– robocze, tutaj czy w urzędzie i będziemy omawiali każdą sytuację, każdy jeden wniosek 

mieszkańców, poszczególnych sołectw, ocenicie Państwo, jaka droga jest najważniejsza, kto 

potrzebuje dojazdu-wyjazdu. Obecnie jest sucho, ale gdy jest mokro niektórzy mieszkańcy 

mają problemy. Ocenę pozostawiam radnym, to Was wybrali mieszkańcy naszej gminy, ich 

reprezentujecie, nie będzie tak, że wójt decyduje. U nas (nawet widzieliście po wcześniejszym 

głosowaniu) jest demokracja. Nie jest tak, że coś komuś mogę narzucić, każdy może 

wypowiedzieć swoje zdanie. Jestem Wójtem którego wybrali mieszkańcy tej gminy i po prostu 

im służę, oczywiście z Waszą pomocą. To Was będą rozliczać, które drogi będą wzięte pod 

uwagę a nie mnie.               Ja będę tylko pilnował prawidłowego wykonania tych dróg, żeby 

nie było, że Wójt po znajomości coś robi, także całą ocenę zostawiam Państwu. Nie spłynęły 

jeszcze wszystkie wnioski z Sołectw, poczekamy aż wpłyną, na spotkaniu z Państwem ocenimy 

ustalimy                    i w takiej kolejności będą wykonywane” 

   Radna Elżbieta Moczulska – „analizując Raport o stanie gminy, nasunęły mi się dwa 

wnioski, że nasza gmina jest w bardzo dobrej kondycji oraz na stanowisku Wójta znajduje się 

odpowiednia osoba. Gmina Brańsk zapewnia bezpieczeństwo swoim mieszkańcom, 

bezpieczeństwo publiczne poprzez współpracę z Policją, dofinansowanie zakupu pojazdów dla 

Policji, widzimy więcej patroli w poszczególnych miejscowościach, na drogach. Gmina 

zapewnia bezpieczeństwo przeciwpożarowe, poprzez zakup nowych samochodów strażackich 

i sprzętu przeciw pożarowego, ubrań, butów itd. Poprzez nowe inwestycje, budowę stacji 

uzdatniania wody w Brzeźnicy i Domanowie, mamy poczucie bezpieczeństwa wodnego. Nie 

musimy martwić się o brak wody w kranie i woda jest dobrej jakości. Widzę tylko problem 

demograficzny w naszej gminie, więc musimy dołożyć starań, aby był przyrost naturalny. 

Stworzyć lepsze warunki mieszkańcom, warunki bytowe, doposażać szkoły, „kwalifikować 

kadrę nauczycielską”, aby dzieci miały dobre wykształcenie, a młodzi mieszkańcy zakładali 

rodziny, małżeństwa i osiadali na terenie naszej gminy” 



   Radny Franciszek Rułka zadał pytanie odnośnie remontu stacji uzdatniania wody                      

w Brzeźnicy – „jest zapis w Raporcie: całkowity koszt inwestycji 2.475.498zł, dofinansowanie 

907.331zł, wkład własny gminy 835.579zł, pozostaje różnica w kwocie 732.588zł, kto                  

to dofinansował? 

   W tym momencie Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do Pani Skarbnik                          

o przygotowanie odpowiedzi na pytanie radnego, natomiast w między czasie odniosła się do 

wypowiedzi Radnej Pani Moczulskiej, mówiąc m.in. – „zauważam, że niż demograficzny           

w Gminie Brańsk jest trochę dziwny, bo część dzieci wychodzi poza teren gminy, co jest też 

bolączką tej gminy. Należałoby zastanowić się nad tym, co powinniśmy zrobić, aby dzieci 

rodzące się i mieszkające na terenie Gminy Brańsk, uczęszczały do szkół w naszej gminie. 

Ponieważ tutaj korzystamy z Ośrodka Pomocy Społecznej, zwracamy się o drogi i prosimy          

o różne rzeczy organu prowadzącego, natomiast nasze dzieci przechodzą do innych gmin.          

Za naszymi dziećmi idą też  środki finansowe i przez to obniża się subwencja naszej gminie. 

To też jest zadanie dla nas na przyszłość”. 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska - Bobel skomentowała – „ na pewno zamykać szkoły” 

   Głos zabrała Radna Pani Anna Żero, korzystając z czasu wolnego na przygotowanie 

odpowiedzi radnemu Rułka, zwróciła się do Wójta Gminy o przekazanie radnym informacji       

o korzyściach związanych z podjętą uchwałą dotyczącą odpłatnego użyczania sprzętu 

gminnego mieszkańcom gminy, aby Wójt podsumował, czy przedsięwzięcie cieszy się 

powodzeniem, czy mieszkańcy korzystają z tej możliwości, czy są jakieś efekty wymierne            

z tego tytułu.  

 

   Odpowiedź Wójta Gminy – „ to był bardzo dobry pomysł, o dużych efektach trudno mówić, 

gdyż uchwała została podjętą na jesieni ubiegłego roku, natomiast mieszkańcy wynajmują 

koparkę, równiarkę do porównania łąk, powoli to się rozkręca.  Jest założone oddzielne konto, 

na które wpływają środki finansowe za wynajęcia, dokładnie nie pamiętam ile tych pieniędzy 

tam się nazbierało, bo w tej chwili nie mam podglądu, ale one tam wpływają, natomiast nie są 

z stamtąd pobierane. Na kolejnym posiedzeniu przedstawię informację” 

 

   Na pytanie Radnego Pana Franciszka Rułki odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina 

Szymańska Sekretarz Gminy – „jeśli chodzi o dane do Raportu przygotowują je pracownicy 

i nie do końca wszystko zostało zweryfikowane. W danych jest omyłka ponieważ przesunięte 

są rubryki: poz. 907.331zł i poz. 835.579zł dotyczy oczywiście stacji uzdatniania wody                

w Domanowie, natomiast poz. 718.684zł i poz. 1.756.814zł dotyczy stacji uzdatniania wody     

w Brzeźnicy. Po zsumowaniu całej tabelki wszystkie łączne kwoty się zgadzają. Dziękuję Panu 

za uwagę my to poprawimy”. 

 

   Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski przyłączył się do 

słów podziękowań za przygotowanie Raportu w takiej formie jak został sporządzony, mówił 

też, że ważne jest to, co jest treścią Raportu, na co zwróciła uwagę Radna Pani Moczulska, że 

bezpieczeństwo wody gmina ma już za sobą, zostały zmodernizowane dwie duże stacje wody, 

które dotychczas były w „opłakanym stanie”. Ważne, że udało się zakończyć z powodzeniem 

etapy ich modernizacji. 

 

   Głos zabrała Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel – „nawiązując do słów 

Przewodniczącej Rady Gminy odnośnie szkół, wiemy, że szkoła w Mniu z końcem roku zostaje 

zamknięta. Dzieci nasze (jak wszyscy wiedzą) w większości idą do Rudki. Problem, o którym 

mówiła Przewodnicząca wynika z tego, że w naszej szkole nie pojawił się ani Pan Wójt ani nikt 

inny, aby porozmawiać z rodzicami, dziećmi. Nie było zorganizowanego ani jednego spotkania. 



Więc proszę się nie dziwić, że dzieci idą do innych szkół, to po pierwsze, po drugie nasi 

nauczyciele też  nie dostali zatrudnienia dalej” 

 

   Głos zabrał Wójt Gminy – „ nie jest prawdą, że nauczyciele nie dostali zatrudnienia, bo 

występowałem do pozostałych szkół i dyrektorzy wyrażali zgodę, oczywiście wszystkich nie 

zatrudnią. To zależy od dyrektora placówki,  a nie od wójta. Wójt nie zatrudnia nauczycieli, 

tylko ma nadzór nad szkołami. Jeżeli była wola nauczyciela, aby przejść do innej szkoły,             

to przechodził. Jeżeli chodzi o to, że się nie pojawiłem  w szkole, to ja się tam raz pojawiłem, 

do dzisiaj to pamiętam, co mi się „oberwało”. Niech się Pani nie dziwi, że się nie pojawiłem, 

bo zostałem obrażany i nie chciałem być obrażany po raz kolejny. Dostaliśmy opinię pozytywną 

z Kuratorium, uważałem więc, że rodzice samoczynnie dążą do tego, aby dzieci nie chodziły 

do tej szkoły, bo było w niej tylko 15 dzieci. W Kuratorium nie było protestów, w gminie 

również na sesji. Także to był i jest wybór rodziców, gdzie swoje dzieci poślą. Nie jest prawdą, 

że skłoniłbym rodziców do zmiany decyzji, żeby dzieci przeszły do Domanowa, (gdyby tam 

do szkoły przyjechał), dlatego, że we wsi jest podział, część dzieci już jeździ do Rudki, część 

dzieci, które chcą jeżdżą do Domanowa i to nie jest problem od dziś tylko od dawna. Szanuję 

wolę rodziców, (może jest poziom lepszy w Rudce)” 

 

   Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel –„ nie chodzi, o to że jest poziom lepszy         

w Rudce tylko, my czekaliśmy kiedy Pan Wójt przyjedzie i zwróci się do rodziców, żeby dzieci 

oddali do Domanowa, bo jak wszyscy wiedzą dzieci zmieniają szkołę, zmieniają gminę,               

to i subwencja pójdzie do innej gminy” 

 

   Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy zwracając się do Radnej Pani Honoraty 

Krasnodębskiej – Bobel – „ Pani Radna, wywołała mnie Pani do odpowiedzi, to powiem 

szczerze, że mówiąc wcześniej o swoich przemyśleniach, nie miałam na myśli dzieci ze szkoły 

w Mniu. Myślałam o innych miejscowościach, których nie będę wymieniać, ale ten problem      

o którym dzisiaj mówimy, jest już bardzo stary. Za każdym razem jak likwidowaliśmy jakąś 

szkołę, to rodzice którzy czuli jakiś żal do organu zamykającego szkołę, tak postępowali. 

Zawsze znalazła się grupa rodziców posyłająca swoje dzieci do gminy sąsiedniej. Natomiast 

pocieszające jest to, że zazwyczaj po roku lub dwóch, dzieci po prostu wracają do nas. 

Przykładem tego jest szkoła w Holonkach, która jest oddalona o kilkanaście kilometrów od 

Brańska i patrząc na wieś Popławy, dużo dzieci z Popław przeszło do Brańska do szkoły a po 

roku dwóch, wróciło do szkoły w Holonkach, to o czymś świadczy” 

 

   Głos zabrał Radny Józef Szpakowski, który wspomniał podział Miasta i Gminy Brańsk na 

trzy odrębne jednostki samorządowe, w tym o migracji wsi Mień  z Gminy Brańsk do Gminy 

Rudka i ponownie do Gminy Brańsk, a z której część dzieci uczęszcza do szkoły w Rudce.        

W związku z tym zasugerował połączenie dwóch jednostek, ponieważ subwencja na uczniów 

z Mnia zasila budżet Gminy Rudka. 

 

Ad. 21 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Brańsk:  

(projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie 

internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do 

projektu uchwały.  

 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono również w trakcie sesji. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad  uchwałą w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Brańsk" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość absolutna, ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4.  



Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 15) 

 

   Uchwała Nr XII/109/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 20 do oryginału 

protokołu. 

 

Ad. 22 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Brańsk za 2019 rok oraz 

sprawozdania finansowego za rok 2019 

   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu za 

2019r  radni otrzymali 1 kwietnia 2020r. natomiast sprawozdanie finansowe dnia 15 maja 

2020r.  Sprawozdania były także dostępne na stronie internetowej gminy w Portalu 

Mieszkańca,  w związku z tym nie zachodzi konieczność ich czytania.  

Zwróciła się więc do Pani Skarbnik o przedstawienie streszczenia tych sprawozdań. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2019r stanowi załącznik Nr 21 do oryginału 

protokołu. 

Sprawozdanie finansowe za 2019r stanowi załącznik Nr 22 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 23 Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk  

Skarbnik Gminy przedstawiła w skrócie wartość mienia gminy na początek i na koniec 2019r. 

Informacja o stanie mienia gminy Brańsk stanowi załącznik do sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2019r. 

 

Ad. 24 Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy               

za 2019r. 

Skarbnik Gminy przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu                 

z wykonania budżetu gminy za 2019r. Uchwała Nr II-00321-32/20 Składu Orzekającego RIO 

w Białymstoku z dnia 30 marca 2020r. stanowi załącznik Nr 23 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 25 Dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

za rok 2019: 

   Głos zabrał Radny Pan Franciszek Rułka zadając pytanie odnośnie zdjętych ze stanu 

zestawów komputerowych, na łączną kwotę 140 tys. zł, zapytał, co z tymi zestawami się stanie? 

 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy – „Szanowni 

Państwo, jak wiecie dwa gimnazja zostały zamknięte, część mienia znajdującego się w ich 

posiadaniu nie nadawała się do dalszego użytkowania, natomiast to, które nadawało się do 

dalszego użytkowania zostało przekazane do innych szkół na terenie gminy. Jak Państwo 

widzicie, na bieżąco  realizujemy Projekty polepszające naszą infrastrukturę gminną m.in. też 

informatyczną, bo stan jaki był do tej pory mówiąc delikatnie jest słaby. Dlatego cały czas 

infrastrukturę poprawiamy, tylko w tym roku zakupiliśmy sprzętu na 170tys.zł m.in. zakupując 

sprzęt dla dzieci celem dokształcania i możliwości zdalnego nauczania. W tej chwili                        

z Ministerstwa otrzymaliśmy na to dotację. Także działania na bieżąco są prowadzone. 

Wracając do pytania, użytkowanie sprzętu odbywa się przez kilkanaście lat i później on do 

niczego się nie nadaje, dlatego jest zdejmowany ze stanu i przekazywany tylko i wyłącznie do 

utylizacji”. 

 

   Radny Pan Franciszek Rułka zadał kolejne pytanie dotyczące kontenerów o wartości            

35 tys.zł, co z nimi się stanie, ponieważ mieszkańcy pytają o to czy zostaną przeznaczone na 

złom, czy do innych celów? 

 



Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski, że kontenery zostały przekazane 

na złom. 

  

   Radny Pan Franciszek Rułka zadał następne pytanie czy nie można było z roku na rok 

obniżać wartości tych kontenerów, aby ta suma nie była tak wysoka przy ich zdejmowaniu ze 

stanu? 

 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy – „jeżeli chodzi 

generalnie o stan infrastruktury, na bieżąco jest wykonywany przegląd infrastruktury 

informatycznej       i urządzeń, które znajdują się na „Zakładzie” Jest powołana komisja 

inwentaryzacyjna i zdejmowanie odbywa się jednym protokołem. Cała dokumentacja jest           

w urzędzie dostępna. Jeśli chodzi o kontenery zostały one zezłomowane, protokół z likwidacji 

również znajduje się przy dokumentacji. O tym, co mówi Radny może by się i dało zrobić, ale 

po co, skoro może to się odbyć za jednym posiedzeniem komisji i raz do roku odbywa się taka 

inwentaryzacja”. 

 

   Wyjaśnień  uzupełniających udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, 

informując, że w pierwszej kolejności ogłoszono  przetarg na zbycie kontenerów, w związku     

z tym, że nie było zainteresowanych ich nabyciem, zostały zezłomowane. 

 

   Wójt Gminy poinformował, że osoby zainteresowane sprawą kontenerów, mogą zgłosić się 

do Urzędu Gminy, gdzie uzyskają pełną informację. 

 

Głos zabrała Radna Pani Anna Żero – zapytała jak przedstawia się sytuacja budynków           

po zamkniętych gimnazjach, czy jest zainteresowanie osób z zewnątrz zakupem tych 

budynków, ponieważ gmina będzie ponosić koszty na ich utrzymanie, a za chwilę będzie 

kolejny budynek do zagospodarowania po szkole w Mniu? 

 

  Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy poinformował, że w m-cu kwietniu br. sporządzono 

wycenę tych nieruchomości, trwa przygotowanie do przetargu. Wcześniej  do urzędu zgłaszały 

się  osoby zainteresowane zakupem nieruchomości w Glinniku, natomiast czy do przetargu ktoś 

się zgłosi, czas pokaże. Nieruchomości po gimnazjach na razie pozostają na stanie gminy, więc 

gmina musi o nie zadbać i dba a w jakim kierunku to pójdzie jest nie wiadome, ponieważ są to 

pokaźne sumy a każdy chce kupić jak najtaniej. Zostały uruchomione procedury dotyczące 

ogłoszenia wykazu nieruchomości i będzie ogłaszany przetarg. 

 

Ad. 26 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego     

i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2019 

(projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie 

internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do 

projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 

"nad uchwałą w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego                                

i sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2019" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  

Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu 

- lista nr 16) 

 



Uchwała Nr XII/110/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu za rok 2019 stanowi załącznik Nr 24 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 27 Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium                              

z uzasadnieniem 

Radny Pan Paweł Wysocki - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek 

Komisji o absolutorium. Wniosek  stanowi załącznik Nr 25 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 28  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk przedstawiła Uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady 

Gminy Brańsk wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2019r  

Uchwała Nr II-00322-34/20 Składu Orzekającego RIO w Białymstoku z dnia 22 maja 2020r. 

stanowi załącznik Nr 26 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 29 Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2019 

(projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie 

internetowej gminy w „Portalu Mieszkańca” do Biura Rady nie wpłynęły uwagi zapytania do 

projektu uchwały 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska - zapytała, czy są pytania. Głosów                   

w dyskusji nie było. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie  

"nad uchwałą Rady Gminy w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2019" - wymagana większość absolutna. 

   W związku z tym, iż system elektroniczny z przyczyn technicznych wskazywał błędny wynik 

głosowania, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła przerwę a po przerwie  zgłosiła wniosek              

o reasumpcję głosowania. 

 

Nad wnioskiem, Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie imienne: wyczytywała          

w porządku alfabetycznym nazwiska i imiona kolejnych radnych, którzy oświadczali  jak 

głosują; oddają głos "za", "przeciw", czy "wstrzymują się od głosu". 

Przewodnicząca Rady sporządziła imienny wykaz głosowania radnych i niezwłocznie po 

zakończeniu głosowania nad wnioskiem, odczytała zbiorczy wynik głosowania: ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  Wynik głosowania: Przyjęto 

Imienny wykaz z głosowania radnych stanowi załącznik Nr 27do oryginału protokołu z sesji. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadza głosowanie imienne nad  uchwałą Rady 

Gminy w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu za rok 

2019" - wymagana większość absolutna 

 

Przewodnicząca Rady wyczytywała w porządku alfabetycznym nazwiska i imiona kolejnych 

radnych, którzy oświadczali  jak głosują; oddają głos "za", "przeciw", czy "wstrzymują się od 

głosu". 

Przewodnicząca Rady sporządziła imienny wykaz głosowania radnych i niezwłocznie po 

zakończeniu głosowania odczytała zbiorczy wynik głosowania: ZA: 8, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 5. Wynik głosowania: Przyjęto 

Imienny wykaz z głosowania radnych stanowi załącznik  Nr 28 do oryginału protokołu z sesji. 



 

Uchwała Nr XII/111/2020 Rady Gminy Brańsk z dnia 5 czerwca 2020r. w sprawie 

absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu za rok 2019 stanowi 

załącznik Nr 29 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 30 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

 

Radny Tadeusz Krasowski złożył wniosek Klubu Radnych PIS o dostarczanie materiałów na 

sesje nie tylko w formie elektronicznej, ale również w formie papierowej. 

Ad. 31 Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

Przewodnicząca Rady Gminy  poinformowała, że w okresie między sesjami do Wójta Gminy 

wpłynął wniosek Klubu Radnych PIS o przebudowę drogi Nr 108233 w miejscowości 

Brzeźnica. Następnie odczytała treść wniosku i treść odpowiedzi na wniosek. 

Ad. 32 Sprawy różne: 

   Radny Tadeusz Krasowski zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy, kto nadzorował 

utwardzenie stawu w Szmurłach, zapytał kto to tak wykonał i czy to tak miało być wykonane? 

Dlaczego nie została wypompowana woda, miała być woda wypompowana, położona siatka, 

beton a wszystko zostało wykonane odwrotnie. Siatka włożona, beton wylany tylko taka 

obwódka zrobiona a cały beton leży w stawie. Czyj to był taki pomysł, kto to nadzorował i czy 

ta osoba jeszcze pracuje w gminie? 

 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że sam nadzorował wykonanie tego zadania. 

 

   Radny Tadeusz Krasowski zwrócił się z kolejnym pytaniem do Wójta Gminy, czy nie 

można było w inny sposób rozwiązać przebudowy drogi w Spieszynie, czy trzeba było drogę 

zaniżyć i obecnie mieszkańcy będą wjeżdżać 60-70cm pod górę na swoją posesję?  

 

   Wójt Gminy odpowiedział, że to pytanie należy zadać dla projektanta tej drogi, następnie 

powiedział – „widzi Pan Panie Krasowski jak Pan jest przekorny, najpierw dochodził Pan przez 

lata kiedy ta droga będzie zrobiona, a teraz robi Pan wszystko, aby ta droga nie została 

wykonana, podobnie było ze stawem przecież był Pan tam codziennie, dlaczego Pan nie 

zgłaszał, że coś jest nie tak. W trakcie budowy woda była wypompowywana” 

 

   Radny Pan Tadeusz Krasowski odpowiedział, że droga powinna być zrobiona, ale nie           

w taki sposób a co do stawu woda powinna być wypompowana natomiast ze Straży nikogo nie 

było a Straż ma dwóch kierowców, motopompy. W trakcie zakładania siatki nikt wody nie 

wypompował. 

 

   Radny Pan Tadeusz Krasowski poruszył kolejną sprawę zadając pytanie -  od kiedy za 1m2 

działki budowlanej,  1zł się płaci, od kiedy gmina tak sprzedaje? Dla sąsiada Pan sprzedał 

działkę 200m2 za 200zł z groszami” 

 

   Wójt Gminy odpowiedział – „to rzeczoznawca wycenia nie ja. Rzeczoznawca nam wycenia 

a my sprzedajemy”. 

 

   Radna Pani Elżbieta Moczulska podziękowała radnym, którzy głosowali za podjęciem 

uchwały dotyczącej zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego odnośnie 

miejscowości Załuskie Kościelne. 

 



   Przewodnicząca Rady poinformowała, że radni otrzymali na tablety sprawozdanie                     

z wykonania planu finansowego instytucji kultury za 2019r, zapytała czy radni zgłaszają jakieś 

pytania do sprawozdania. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że wpłynęło do radnych również sprawozdanie 

samorządowej osoby prawnej za 2019r. zapytała czy radni zgłaszają jakieś pytania do 

sprawozdania. 

 

   Radny Franciszek Rułka zadał pytanie dlaczego żwirownia gminna przynosi straty,                    

w sprawozdaniu wykazano stratę 1892zł? 

 

   Wójt Gminy odpowiedział m.in. mówiąc – „trwa rekultywacja starej żwirowni i żwir jest za 

darmo, dlatego się nie wydobywa i się nie płaci, każdy gospodarz tak robi. Wydobywanie żwiru 

z roku na rok spada, jak zostałem Wójtem wydobycie było rzędu 25tys. m3, teraz spadło na 7m3 

dlatego że jakość dróg się  poprawia, jest mądre zarządzanie, mądre równanie i jest mniejsze 

wydobycie żwiru. Musimy spółkę przekształcić w inną spółkę - powiększymy ją, aby 

przynosiła zyski. To wszystko jest wynikiem dobrego zarządzania. W starej żwirowni 

rekultywacje były przeprowadzane w tak opłakanym stanie, że ja teraz wydobędę ok.1000m3 

żwiru ze zrekultywowanej żwirowni” 

 

   Głos zabrała Sekretarz Gminy – „ponieważ padły podziękowania skierowane do mnie na 

temat Raportu, ze swej strony chcę podziękować pracownikom za przygotowanie materiałów 

do raportu. Dziękuję również za uwagi do niego, wiadome jest że nie myli się tylko ten, co nic 

nie robi, pomyłki się zdążają w każdej instytucji. Dziękuję za uwagi z ubiegłego roku, zostały 

one uwzględnione w Raporcie z tego roku. jak Państwo widzą,  w ubiegłym roku Raport miał 

30 stron, w tym natomiast ponad 100 stron, różnica jest znaczna i zakres do przygotowania dość 

duży. Chcę Państwu podziękować za współpracę w minionym roku” 

 

Ad. 33 Zamknięcie obrad: 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska       

o godz. 1300 zamknęła obrady XII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą  ”Pod 

Twoją Obronę...”  

 

   Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 

/-/Alina Adamczyk                                                                     /-/ Grażyna Płonowska   


